
A november 28-i Egyetemi Fórum összegző jegyzőkönyve: Összefoglaló a Magyar
Képzőművészeti Egyetem 2024. 11. 28-án tartott Egyetemi Fórumának főbb pontjairól:

KULCSTÉMÁK:

Modellváltás:
- Az egyetem vezetése tárgyalásokat folytat a fenntartóval a
modellváltás feltételeiről.
- A végső döntést az egyetem szenátusa hozza meg, miután
minden érintett fórummal egyeztettek.
- Jelenleg még nincsenek konkrét tervek, csak a lehetséges
forgatókönyvek feltérképezése zajlik.
- Nincs semmilyen külső nyomás a modellváltásra, az egyetem
saját döntése lesz.

Kommunikáció és átláthatóság:
- A hallgatók szerint hiányos a kommunikáció az egyetem
vezetése és a hallgatók között.
- Javaslat: rendszeres fórumok, személyes találkozók a
rektorral, hogy a hallgatók véleménye is becsatornázódjon.
- A szenátusi ülések jegyzőkönyvei elérhetők az egyetem
honlapján.

Honvédelmi pályázat:
- Az egyetem továbbította a Honvédelmi Minisztérium
pályázati felhívását a hallgatóknak.
- A hallgatók körében elutasító a hozzáállás ezzel
kapcsolatban.
- Javaslat: szorosabb egyeztetés a hallgatóság hangulatával
és érdekeivel ilyen kérdésekben.

Következő lépések:
- A Hallgatói Önkormányzat rendszeres fórumokat szervez a
hallgatói vélemények összegyűjtésére.
- A rektor személyes találkozókat ajánl fel a hallgatókkal
(elsősorban az őket képviselő Hallgatói Önkormányzat képviselőivel) minden
hétfőn.
- A modellváltással kapcsolatos tárgyalások és döntések
folyamatáról rendszeres tájékoztatás a szenátuson és a tanszékvezetői
értekezleteken.

Összegzés:
A megbeszélésen a modellváltás, a kommunikáció és az
átláthatóság, valamint a honvédelmi pályázat voltak a fő témák. A vezetés
igyekszik bevonni a hallgatókat a döntési folyamatokba, de a hallgatók szerint
a kommunikáció még mindig nem elég hatékony. A következő lépés a rendszeres
fórumok és személyes találkozók megszervezése a jobb párbeszéd érdekében.



MEGISMERT ÁLLÁSPONTOK:

Rektor/Kancellár:
- A modellváltással kapcsolatban elmondta, hogy az egyetem
vezetése és a szenátus fogja meghozni a végső döntést. Nem volt semmilyen külső
nyomás a kormányzat részéről.
- Hangsúlyozta, hogy a szenátus, amely az egyetem legfőbb
döntéshozó szerve, fogja meghozni a döntést a modellváltásról, miután minden
érintett fórummal egyeztettek.
- Elmondta, hogy az egyetem költségvetését és
vagyongazdálkodását a szenátus hagyja jóvá minden évben.

Hallgatói Önkormányzat megválasztott, de még be nem iktatott
képviselői:
- Elmondták, hogy a hallgatók nem kapnak megfelelő
tájékoztatást az egyetemen zajló folyamatokról, különösen a modellváltással és
a honvédelmi pályázattal kapcsolatban.
- Javasolták, hogy a vezetés és a hallgatók között
rendszeres, tanszéki és egyetemi szintű fórumokat tartsanak, ahol a kölcsönös
tájékoztatás és véleménycsere megvalósulhat.
- Kérték, hogy a vezetés ismerje meg a hallgatók véleményét
és álláspontját a fontos kérdésekben.

Oktatók:
- Elmondták, hogy az oktatók és a hallgatók között is
feszültség van bizonyos kérdésekben, például az Erasmus-program finanszírozása
kapcsán.
- Hangsúlyozták, hogy a modellváltás kérdésében nem
ideológiai, hanem racionális, szakmai szempontok alapján kell dönteni.


